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تنش در شورای شهر و شهرداری دهلران
مردم قربانی اختلافات

ســپهرغرب، گروه اســتان ها: تنش بین اعضای 
بالا گرفته است،  شورای شهر و شــهرداری دهلران 
دراین بین مردم شهرستان به دلیل عدم بهره مندی از 

خدمات شهری قربانی این اختلافات هستند.
اواخر هفته گذشــته بود که رئیس و ســخنگوی شورای 
شهر دهلران در گفت وگو با دو کانال غیر رسانه ای در فضای 
مجازی خبر از استیضاح شــهردار دهلران را مطرح کردند، 
تنها چند دقیقه بعد از منتشــر شــدن این خبر در فضای 
مجازی علاوه بر کاربران فضای مجازی، شــهروندان هم به 

این موضوع واکنش نشان دادند.
همین موضوع سبب شد که برای بررسی نامه استیضاح با 
شهردار دهلران تلفنی گفت وگویی صورت گیرد که شهردار 
دهلران از دریافت هرگونه نامه مبنی بر شــرکت در جلسه 

شورا برای پاسخگویی و استیضاح اظهار بی اطلاعی کرد.
بلافاصله بعدازآن، اعضای شــورای شهر با ارسال نامه به 
دفتر شهردار خواستار حضور وی در جلسه برای پاسخگویی 
به مشکلات و طرح استیضاح می شوند، اما شهردار به دلیل 

عدم دریافت نامه شورا از شرکت در جلسه امتناع می کند.
عدم شــرکت شهردار در جلسه شــورا سبب شد که اعضای 
شورای شهر به صورت کتبی نامه ای به استانداری ایلام ارسال کنند.
     عدم رضایت مندی مردم از عملکرد شهرداری
رئیس شــورای شــهر دهلــران با بیــان اینکــه عدم 
رضایت مندی شهروندان از عملکرد شهرداری سبب شده که 
اعضای شورای شهر از اختیارت قانونی خود استفاده کنند، 
بیان کــرد: در ابتدای آغاز فعالیت شــورا با تصمیم اعضای 

شورای شهر دهلران شهردار سابق در سمت خود ابقا شد.
سید ابراهیم حسینی اظهار کرد: عدم رضایت  شهروندان 
از شــهرداری سبب شد که اعضای شــورای شهر نخستین 

کارت زرد را به شهردار دهلران بدهند.
وی با اشــاره به اینکه بعد از تذکر اعضای شــورای شــهر 
به شــهردار در خصوص حل مشــکلات شهری و قول مساعد 
شــهردار، متأســفانه تاکنون هیچ گونه اقدامــی در خصوص 
مشکلات مطرح شده انجام نشده است، عنوان کرد: عمده ترین 
نارضایتی مردم از عملکرد شهرداری در خصوص آسفالت، عدم 
جمع آوری زباله، فضای سبز، پرداخت نشدن چندین ماه حقوق 

کارگران و کارمندان و مشکلات دیگر است.
در ادامه سخنگوی شورای شهر دهلران گفت: اواخر هفته 
گذشــته نامه ای در خصوص مشکلات به شــهردار دهلران 
ارســال شــد و بنا به خواست رئیس شــورا طرح استیضاح 

شهردار در کانال های تلگرامی منتشر کردیم.
رحمان جابری با اشاره به اینکه متأسفانه شهردار باوجود 
دریافت نامه ارسالی شورای شهر برای پاسخگویی در جلسه 
حاضر نشد، افزود: عدم حضور شهردار در جلسه شورای شهر 
سبب شد که نامه در این خصوص به استاندار ایلام با امضای 

همه اعضای شورای شهر ارسال شود.
      تنها به قصد خدمت به شــهروندان و داشتن 

برنامه سکان داری شهرداری دهلران را پذیرفتم
شــهردار دهلران با بیان اینکه تنهــا به قصد خدمت به 
شهروندان و داشتن برنامه، ســکان داری شهرداری دهلران 
را پذیرفتم، گفت: از بهمن ماه ســال گذشــته که مسؤولیت 
خدمت گذاری در شهرداری را پذیرفتم، تمام تلاش خود را 
در راستای خدمات رســانی در ابعاد مختلف به شهروندان و 

توسعه شهری به کار گرفته ام.
عیســی رضایی بیان کرد: همه شهرداری های کوچک با 
مشــکلات درآمدزایی مواجه هســتند اما بااین وجود تلاش 
کردم با برنامه ریزی، مشــکلات شــهرداری دهلــران را به 

حداقل برسانم.
وی با بیان اینکه وقتی شهرداری دهلران را تحویل گرفتم 
شــهرداری دهلران حدود دو میلیارد و 600 میلیون تومان در 
خصوص حقوق، عیدی، کارانه و اضافه کار کارکنان معوق داشت 
که خوشبختانه با تعامل خوب کارکنان شهرداری و با پیگیری ها 
در خصوص جذب منابع مختلف، بخش زیادی از مشکلات حل 
شد، اظهار کرد: 200 هزار مترمربع آسفالت در سطح شهر انجام 

شده که این میزان در سال های گذشته بی سابقه بوده است.
رضایی افزود: میزان حجم آســفالت که در ســطح شهر 
دهلران صورت گرفته سه برابر اقدامات آسفالت در شهرهای 

دیگر استان است.
     توسعه خدمات شهری در دهلران

شــهردار دهلران در ادامه با اشــاره بــه اینکه در بحث 
فضای سبز، مبلمان شهری، روشنایی مانکَ های سطح شهر 
اقدامات خوبی صورت گرفته،: تصریح کرد: تمام وسایل غیر 
استاندار پارک های سطح شــهر جمع آوری شدند و وسایل 

استاندار برای کودکان نصب شده است
وی عنوان کرد: در بحث جمــع آوری زباله نیز پیمانکار 
کوتاهــی انجام داده بود که برابر مفــاد قرارداد 30 میلیون 

جریمه شده است.
رضایــی با بیان اینکه در راســتای جمــع آوری زباله ها 
تذکرات جدی به پیمانکار داده شده و از زمان تذکر تاکنون 
مشــکلی در خصوص جمع آوری زباله نداریم، افزود: شرکت 
پیمانکاری که کار خدمات را در سطح شهر به عهده دارد در 

زمان مدیرت من نبوده است.
     نامه ای برای شرکت در جلسه دریافت نکرده ام
وی بیان کرد: هیچ گونه نامه ای از شــورای شــهر مبنی بر 
شرکت در جلسه که اخیراً در فضای مجازی منتشرشده دریافت 

نکرده ام و خودم هم از طریق فضای مجازی متوجه شدم.
شهردار دهلران اظهار کرد: تنها نامه ای که روز چهارشنبه 
از شورای شــهر به دفتر من ارسال شــده مربوط به عتبات 

عالیات بوده است.
وی با بیان اینکه اعضای شــورای شهر به عنوان نماینده 
مردم هســتند، گفت: بدون شــک به عنوان شــهردار باید 
پاسخگوی ســؤالات اعضا باشم و اگر شورای شهر به صورت 
پیامکی بنده را به جلســه دعوت می کردند بدون شک برای 

پاسخگویی شرکت می کردم.
     پروژه های عمرانــی مناطق مختلف در حال 

انجام است
رضایی خاطرنشــان کــرد: تاکنون یک ریــال اعتبارت 
عمرانی نفت و استانی دریافت نکرده ایم اما از محل اعتبارت 
جــاری و بند )و( تبصره 6، جدول گذاری حاشــیه شــهر و 
مناطق 9 دی، بعثت و نصب المان میدان شــهید چاغروند 

بااعتباری بالغ بر 350 میلیون تومان در حال انجام است.
وی با اشــاره به اینکه برای زیرساخت های سطح شهر و 
علائم ترافیکی با محوریت اربعین 150 میلیون تومان هزینه 
شــده، ادامه داد: کل اعتبارات چهار ســال گذشته دهلران 

700 میلیون تومان بوده است.
شــهردار دهلران افزود: با پیگیری هایی که در راســتای 
توسعه شــهری و افزایش اعتبارت در سازمان همیاری های 
شهرداری کشور داشــتیم امسال 14 میلیارد ریال اعتبارت 

جذب شده که این مبلغ در حساب شهرداری موجود است.

خبــر
سرپرست هیئت کوهنوردی استان ایلام:

10 باشگاه کوهنوردی در استان 
فعالیت دارند

ســپهرغرب، گروه اســتان ها: سرپرست هیئت 
کوهنوردی اســتان ایلام گفت:10 باشگاه کوهنوردی 

در استان ایلام فعالیت دارند.
محمد کرم پرور اظهار کرد: 10 باشــگاه کوهنوردی در 
استان ایلام فعال هستند که این باشگاه ها در شهرستان های 
دهلران، مهران، چرداول، ســیروان و ایوان از استقبال تمام 

اقشار جامعه برخوردارند.
وی افــزود: علاوه بر تمرین در کوه هــای اطراف ایلام و 
شهرســتان ها، کوهنــوردان ایلامی به دماوند، کردســتان، 

خوزستان، همدان و اخیراً مشهد اعزام شده اند.
سرپرست هیئت کوهنوردی اســتان ایلام گفت: هیئت 
کوهنوردی با ادارات اســتان همکاری خوبی دارد و شرکت 
و برگزاری در برنامه های مشــترک هیئت و محیط زیست از 

اهداف هیئت است.
کرم پور تصریح کرد: طبیعت گردی و پاک سازی طبیعت 
با همــکاری اداره محیط زیســت از مهم تریــن برنامه های 

انجام گرفته است.
وی افــزود: ســنگ نوردی از دیگــر فعالیت های هیئت 
کوهنوردی است که از اســتقبال خوبی در بین قشر جوان 

برخوردار است.

درختان کهن سال سقز 
ثبت ملی می شوند

میراث  اداره  اســتان ها:  رئیس  سپهرغرب، گروه 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری سقز از ثبت ملی 

درختان کهن سال این شهرستان خبر داد.
 حمید گلالی پور با بیان اینکــه پرونده ثبتی درختان با 
قدمت بالای این شهرســتان تشــکیل و برای قرار گرفتن 
در فهرســت آثار طبیعــی ثبت ملی خواهند شــد، عنوان 
کرد: ترُجان، شــیپانجو، سرخ موســی و ابوالمؤمن ازجمله 
روستاهای شهرستان سقز هستند که درختان کهن سال در 

آنجا مشاهده شده است.
وی اضافه کرد: ســقز 350 اثر تاریخی طبیعی و  معنوی 
دارد کــه 150 مورد از آن ها در فهرســت آثار ملی به ثبت 

رسیده است و 10 اثر دیگر آن نیز در نوبت ثبت قرار دارد.
 رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری 
ســقز با اشــاره به اینکه این شهرســتان ازنظر روستاهای 
گردشگری پتانسیل بالایی دارد، یادآور شد: روستای زیویه 
به عنوان منطقه نمونه گردشــگری معرفی شده و همچنین 
روســتاهای ترجان قلندر بســطام به عنوان روستای هدف 

گردشگری در سازمان میراث ثبت شده است.

پیشرفت لاک پشتی ساخت کتابخانه 
عمومی سراب ایوان

سپهرغرب، گروه استان ها: کتابخانه عمومی سراب 
ایوان ســالیان سال است که نیمه کاره مانده و لازم و 
ضروری است که مسؤولان در این رابطه تدبیری بی 

اندیشند.
فرهنگ، محوری ترین برگ هویتی یک ملت محســوب 
می شود و یکی از راه های مهم توسعه فرهنگی اهمیت دادن 
به مســئله کتاب، کتاب خوانی و ترویــج مطالعه در جامعه، 

خصوصاً در میان جوانان و نوجوانان است.
درواقع از شــاخص های مهم توســعه یافتگی هر جامعه، 
ســرانه مطالعه، میزان تولید و مصرف اطلاعات و کالاهای 
فرهنگی در آن جامعه اســت و بنا بر اهمیت این مســئله 
دولت هــا و سیاســت گذاران برنامه ریزی هایی در این رابطه 

صورت داده اند.
کتابخانه ها بــه وجود آمده اند تا در زمان های مختلف به 
نیازهای گوناگون بشر پاســخگو باشند و نوع، خصوصیات، 
اهداف و خدمــات آن ها با توجه به نیازهای جوامعی که در 
خدمت آن ها بوده اند، تعیین شــده  لذا هرگاه شرایط و رشد 
کتابخانه ها در جامعه ای فراهم آمده آن جامعه مراتب ترقی 
را یکــی پس از دیگری طــی کرده و هر زمــان که به هر 
دلیلــی کتابخانه ها در کنج انــزوا و بی مهری قرارگرفته اند، 

سیر قهقرایی جامعه هم آغاز گردیده است.
در عصــر حاضر کتابخانه ســهم بســزایی در توســعه 
اجتماعی، سیاســی، اقتصادی و فرهنگی جامعه داشــته و 
نقش مهمی در حفظ و پیشرفت فرهنگ، آموزش رسمی و 

خودآموزی و غنی کردن اوقات فراغت ایفا کرده است.
کتابخانه های عمومی با توجه به اهداف و رسالت هایی که 
برای آن ها معین شده است، می تواند نقش عمده ای در تحقق 

اهداف فرهنگی برنامه های توسعه ای ایفا کنند.
بر اســاس این گزارش به ســراغ یکی از پروژه ها رفتیم 
که بیش از چندین ســال است که نیمه کاره مانده و یا بهتر 
بگوییم پیشرفتی لاک پشتی را به خود اختصاص داده است.

در راســتای اطلاع از آخرین وضعیت ایــن کتابخانه به 
گفت وگــو با رئیس کتابخانه های عمومی شهرســتان ایوان 

پرداخته ایم.
رئیس کتابخانه های عمومی شهرستان ایوان اظهار کرد: 
دهســتان سراب متأســفانه طی سالیان گذشــته از نعمت 
ســاختمان کتابخانه عمومی برخوردار نبود و کتابخانه این 

دهستان با 17 هزار جلد در ساختمان بهزیستی دایر بود.
علی نیک قدم گفت: خوشبختانه به همت یکی از خیران، 
120 متر زمین به این امر در ســال 1392 اختصاص پیدا 

کرد که درهمان سال کار ساخت این کتابخانه آغاز شد.
وی افزود: متأســفانه با مشــکل اعتبارات روبرو شدیم 
و پروژه طــی بازه های زمانی مختلف متوقف شــد چراکه 

پیمانکار مطالبه مخارج هزینه شده را داشت.
رئیس کتابخانه های عمومی ایوان ادامه داد: خوشبختانه 
تاکنون با مشــارکت بنیــاد برکت بیــش از 100 میلیون 
تومان در این پروژه هزینه شــده و دارای بیش از 60 درصد 

پیشرفت فیزیکی است.
وی تصریــح کرد: امســال نیز در اعتبارات شهرســتان 
مبالغی جهــت تکمیل پروژه در نظر گرفته شده اســت که 
امیدواریم با تخصیص آن شــاهد بهره برداری از آن تا پایان 

سال جاری باشیم.

خبــر

استانها
sepehr.ostanha@gmail.com

از خاموشی کوره های آهنگری تا تعطیلی کارگاه 28 نفره در سنندج
از  گزارشی  استان ها:  گروه  سپهرغرب، 
درد  دل ها، گله مندی  و تعطیلی کارگاه 28 

نفره آهنگران سنندجی.
کار کــردن در دین مبین اســلام از جایگاه 
والایی برخوردار بوده و همواره مورد تأکید قرار 
گرفته اســت و در فرهنگ اسلامی کار و تلاش 
همانند مجاهدت در راه خدا ارزشمند و مقدس 

شمرده می شود.
متأســفانه در اســتان کردســتان با توسعه 
و پیشــرفت فنّــاوری و تغییر ســبک زندگی، 
رفته رفته مشــاغل بومی و ســنتی به دســت 
فراموشــی سپرده شــده و کارگاه های کوچک 
تب وتاب و هیاهوی گذشته خود را ازدست داده 
و این اتفــاق در حالی روی می دهــد که آمار 

بیکاری نیز روزبه روز در حال گسترش است.
آهنگــری از پیشــه های کهــن جامعه و از 
مشاغل بســیار سخت و طاقت فرســا به شمار 
می رود و از دیرباز نقش مهم و اساسی در تأمین 
نیازمندی های مردم جامعه داشــت و بیشــتر 
آهنگران به ویــژه پتک داران مردانــی دلیر، پرُ 
زور و تنومند بودنــد که تاب وتوان پرداختن به 

فعالیت های دشوار آهنگری را داشتند.
زمانــی آهنگری در ســنندج بــازار و رونق 
خاصی داشــت و علاوه بر تأمین مایحتاج مردم 
روســتا و شهر، برخی از محصولات تولیدی این 
صنعت به خارج از اســتان نیز صادر می  شــد و 
در کوچه پس کوچه های این شــهر می توانستید 
صــدای ضربه های قــوی آهنگــران و کوبیدن 
چکش بر فلز داغ را بشــنوی و دست های پینه 
بســته ای که حکایت از ســال ها کار سخت و 
طاقت فرسا در کنار کوره داغ آهنگری را داشت، 

ببینید.
در گذشــته یکی از بازارهای قدیمی میدان 
انقلاب سنندج را به بازار آهنگران می شناختند 
و از طلوع خورشید تا غروب آفتاب صدای پیک 
و چکش آهنگران و ضربه زدن به آهن در فضای 
محله و اطراف میدان  های مرکز شــهر پیچیده 
می شد، اما متأسفانه هم اکنون این صداها روبه 
خاموشــی رفته و تنها چهار مغازه آهنگری در 

سطح شهر سنندج مشغول به فعالیت هستند.
آنچه می خوانیــد حاصل گفت وگو با فعالان 

قدیمی  بازار آهنگران سنندج است.

     قدیمی ترین آهنگر سنندجی: از 
سن 8 سالگی وارد حرفه آهنگری شده ام

استاد محمدصدیق کریمی 68 ساله با بیان 
اینکه بنده خیلی زود و از ســن 8 سالگی وارد 
حرفه آهنگری شــدم، گفت: پس از چهار سال 

شاگردی نزد اســتاد »صدیق سعادتیان« برای 
خودم مغازه آهنگری باز کردم و آهنگر شدم.

وی عشق را لازمه ورود به این حرفه دانست و 
افزود: اگر امروزه جوانی قصد ورود به این حرفه را 
دارد باید از نزدیک این شغل را حس کرده باشد و 
با سختی های آن آشنا شود و با شاگردی کردن در 
یک کارگاه آهنگری آگاهی هایش را از این شغل 
بالا ببرد و سپس تصمیم خود را برای وارد شدن 

به این حرفه بگیرد.
این آهنگر کهنه کار سنندجی که حدود 50 
سال سابقه فعالیت در این حرفه را دارد، تصریح 
کرد: زمانی آهنگری در این شــهر موردحمایت 
و توجه مردم بود و آهنگران سنندجی مایحتاج 
زندگی افراد و وســایل کشاورزی مردم همانند 
گاوآهن، شــن کش گندم، خرمن کــوب، بیل، 
خاک انداز، تبر و داس و تیشه را تهیه می کردند.

وی گفت: با توجه به توسعه شغل کشاورزی 
در کردستان، بازار آهنگری در چهارفصل سال 
از رونــق زیادی برخوردار بــود و بازار تولیدات 
میخ، خنجر و چاقوسازی و قفل سازی نیز بسیار 

داغ و پررونق بود.
کریمی پیشــرفت علــم و دانش، توســعه 
صنعت، ساخت تراکتور و کارخانه های ذوب آهن 
را عامــل از دســت دادن رونق بــازار آهنگری 
دانست و افزود: هنوز هم آهنگری کم وزیاد بازار 
کار خود را دارد اما به دلیل مشکلات و سختی 
شــغل آهنگری، دیگر کسی علاقه ای به ادامه و 

انجام این کار ندارد.
وی اظهار کرد: پسران خودم راضی به ادامه 
شغل پدری خود نمی شوند و می گویند سلامتی 
و عمرمان را برای شــغلی هــدر نمی دهیم که 
آینده ای ندارد و کار در اســتان های دیگر را به 

شغل آهنگری ترجیح می دهند.

     در این 50 ســال شغل آهنگری، 
تنها مریضی عایدم شده است

آهنگر کهنه کار ســنندجی با اشاره به اینکه 
در این 50 سال شــغل آهنگری، تنها مریضی 
و درد رگ ســیاتیک عایدم شده است، گفت: به 
علت سختی کار آهنگری، سمت راست بدنم را 
به سختی تکان می دهم و مجبورم روی صندلی 
بنشینم و کارکنم، البته چند سال پیش هم در 
حین کار انگشت شــصت دست راستم آسیب 
جــدی دیــد اما به دلیــل اینکه در این ســن 
نمی توانم شــغل دیگری را یــاد بگیرم به اجبار 

بازهم آهنگری می کنم.
وی با گله مندی از نداشتن بیمه بازنشستگی، 
عنوان کرد: تا سال 60 و قبل از اینکه به سربازی 
بروم 15 سال ســابقه بیمه داشتم، پس ازاینکه 
خدمت سربازی را تمام کردم به علت مشکلات 
خانوادگــی و نبود درآمد کافی قادر به پرداخت 
حق بیمه نبودم و در سال 91 که به اداره بیمه 
مراجعه کــردم تا دوباره بیمه خودم را پرداخت 
کنم گفتند به دلیل دســت نویس بودن مدارک 
در ســال های 60 مدارک و ســوابق بیمه بنده 
گم شــده و متأســفانه پس از 50 سال کار باید 

نگران آینده ام باشم.
آهنگر ســنندجی خاطرنشان کرد: مغازه ای 
که در حال حاضر در آن مشــغول به کار هستم 
به شــدت کهنه و قدیمی است و نوسازی مغازه 
حداقل 50 میلیون تومان هزینه روی دســتم 
می گذارد اما به دلیل بهــره زیاد وام بانک ها و 
نبود درآمد کافی قادر به بازپرداخت وام نیستم.

     آهنگر 60 ســاله سنندجی: سال 
بازار آهنگری  بودن  راکد  به علت  گذشته 

کارگاه 28 نفره را تعطیل کردم
رحیــم خــدادادی یکی دیگــر از آهنگران 
سنندجی که حدود 45 سال سابقه فعالیت در 
این حرفه را دارد، در اظهار کرد: تا چند ســال 
پیش یک کارگاه آهنگری داشتم که 28 نفر در 
آن مشــغول به آهنگری بودند و 80 نوع جنس 
ازجمله ادوات کشــاورزی، چاقــو و قفل تولید 
می کردیم اما ســال گذشته به علت راکد بودن 
بــازار آهنگری مجبور شــدم کارگاه را تعطیل 
کنم و در حال حاضــر در این مغازه قدیمی با 

3 شاگرد به آهنگری مشغول هستم.
وی گفت: متأسفانه کلنگی که برای ساخت 
و تولیــد آن 15 هزار تومــان هزینه برمی دارد 
را به اجبــار 10 هزار تومان می فروشــیم و در 
حال حاضر بیشــتر آهنگران استان کردستان 
و استان های مجاور دســت از تولید برداشته و 

تولیدات آهنگری را کالا به کالا می کنند.

     وضعیت بازار آهنگران کردستان 
»وخیم« است

این آهنگر 60 ساله سنندجی با بیان اینکه 
خوب نبودن حال آهنگران تنها مختص استان 
کردستان نیست، تصریح کرد: اکنون در شهری 
همچــون بــوکان از 28 کارگاه تنها 3 کارگاه، 
فعــال بوده و بقیه مجبور به بســتن و تعطیلی 
کارگاه شــده اند. اگــر در یک جملــه بخواهم 
توضیح دهم اینکه وضعیت بازار آهنگران ایران 

و کردستان »وخیم« است.
وی گفت: در ســال های اخیر سازمان بیمه 
دســت از حمایت صنعتگران برداشته و حاضر 
نیســت بیمه بیکاری 25 نفــر از کارگرانم که 
دارای 12 ســال سابقه بیمه هستند را پرداخت 
کنــد و می گوید خود کارفرما باید بیمه بیکاری 
آن ها را پرداخــت کند در این صورت بیمه چه 

کاربردی دارد.
خدادادی با بیان اینکه دولت هیچ حمایتی 
از صنعتگــران نمی کند و فقــط وعده می دهد، 
افزود: دولت ســال قبل قول داد که کارگاه های 
کوچک را نوسازی خواهد کرد و به آن ها کمک 
می کند تا تولید را از سر بگیرند اما تاکنون هیچ 

کمکی نکرده است.
وی اظهار کرد: بنده ســه ســال است برای 
دریافــت 300 میلیون تومــان وام از این بانک 
به آن بانک مراجعه می کنم اما نتیجه ای ندارد؛ 
استانداری کردستان و فرمانداری سنندج با وام 
موافقت کرده اند اما به دلیل نبود تسهیلات هیچ 
بانکی حاضر به پرداخت وام نیست و می گویند 

اعتبار لازم را نداریم.

نماینده مردم مریوان و سروآباد در مجلس شورای اسلامی:

مسؤولان اجرایی نباید مدیر پس از بحران باشند

عضو  اســتان ها:  گروه  ســپهرغرب، 
محاســبات  بودجه،  برنامه،  کمیســیون 
مجلس با تأکید بر اینکه مسؤولان اجرایی 
از بحران باشــند، گفت:  نباید مدیر پس 
کرمانشاه  زلزله زدگان  به  سریع  رسیدگی 
برای جلوگیــری از بحران های وخیم تر با 

توجه به آب وهوای سرد ضروری است.
منصور مرادی در نشســت علنی )دوشنبه( 
مجلس شورای اســلامی با تبریک به مناسبت 
فرارســیدن ماه ربیع الاول و عرض تســلیت به 
مردم کرمانشــاه و مناطق زلزلــه زده، گفت: از 
مردم اقصی نقاط کشــور اسلامی به ویژه مردم 

شــریف مریوان و ســروآباد به جهــت حداکثر 
کمک مردمی به آسیب دیدگان تشکر می کنم، 
مسؤولان امر نیز باید در اسرع وقت به مشکلات 

این منطقه رسیدگی کنند.
نماینده مردم مریوان و ســروآباد در مجلس 
شورای اســلامی با تشــکر از انتخاب استاندار 
بومی کردستان خطاب به رئیس جمهور، تصریح 
کرد: با دســت تکان دادن در ماشــین و عدم 
حضــور بین مردم، مشــکلات زلزله زدگان حل 
نخواهد شــد، رئیس جمهور بــا حضور در میان 

مردم باید موجب دلگرمی این افراد می شد.
وی افزود: با تســهیلات 20 و 25 میلیون و 
پرداخــت بلاعوض 5 میلیون تومان مشــکلات 
مردم غرب کشــور حل نخواهد شد زیرا مردم 
روستا بدون درآمد نمی  توانند اقساط تسهیلات 
را پرداخــت کننــد؛ در حقیقــت خانه هــای 
چندطبقــه با این مبالغ بازســازی و نوســازی 

نمی شود.
مــرادی بــا تأکید بــر تدابیر بیشــتر برای 
رســیدگی به مردم زلزله زده غرب کشور، گفت: 
روز گذشته و یک هفته بعد از زلزله کرمانشاه و 
کردستان، زلزله ای به مقیاس 4.2 دهم ریشتر و 
در عمق 9 کیلومتری زمین، شهرستان سروآباد 
را لرزاند که موجب نگرانی مردم این شهرستان 

و روستاهای تابعه شده است، البته تلفات جانی 
نداشــته اما خانه های روستایی ترَک برداشته و 

خسارت دیده اند.
ایــن نماینــده مــردم در مجلس شــورای 
اســلامی، افزود: حادثه اخیر و حوادث مشــابه 
هشداری برای مسؤولان اجرایی است که نباید 
مدیر پس از بحران باشــند، درواقع باید به موقع 
به مسائل رســیدگی شود لذا از مسؤولان ملی، 
استانی و شهرســتانی درخواست اتخاذ تصمیم 
و به کارگیری راهکارهــای عملی در حوزه های 
مختلف قبل از وقوع حوادث مخرب تر می شــود 

تا بتوان نسبت به حوادث متعدد واقف باشند.
وی ادامــه داد: رئیس جمهور و وزرا نیز باید 
نســبت به رفع مشــکل مردم زلزله زده استان 
کرمانشاه رسیدگی کنند تا روزهای آتی شاهد 
بحران وخیم تر از زلزله نباشــیم چراکه تلفات 
ناشی از بارش برف، باران و برودت هوا در نبود 
امکانات گرمایشــی آســیب های بیشتر در پی 

خواهد داشت.
مرادی خطاب به وزیر کشــور و مســؤولان 
اســتانی، گفت: مصوبه دولت مبنی بر استفاده 
از مزایــای دفترچــه کول بری در حاشــیه 20 
کیلومتــری شهرســتان مریوان و ســروآباد و 
روســتاهای تابعه باید تعیین تکلیف شــود تا 

رضایت ســاکنان مــرزی کــه در زمان جنگ 
تحمیلی و امنیت مــرزی نقش آفرینی کردند، 

اخذ شود.
نماینده مردم مریوان و ســروآباد در مجلس 
شــورای اســلامی، تصریح کرد: رفع مشکلات 
پیرامــون مرز رســمی و بین المللــی مریوان و 
دریاچه زریوار باید مرتفع گردد همچنین رئیس 
بایــد موضوع یک صد  برنامه وبودجه  ســازمان 
میلیارد تومان مازاد اعتبار استانی کردستان را 
پیگیری کنند زیرا آب وهوای این اســتان مانع 
انجام پروژه های اســتانی در تمام فصول ســال 

است.
عضو کمیســیون برنامه، بودجه، محاسبات 
مجلس شــورای اسلامی، یادآور شد: پروژه های 
عمرانی بخش هــای مختلف مریــوان نیز باید 
موردتوجــه قــرار گیــرد، این شهرســتان از 
اما  اســت  برخوردار  ظرفیت های گردشــگری 
مســؤولان ملی نسبت به سرمایه گذاری در این 

بخش کوتاهی کردند.
وی در پایان خاطرنشــان کرد: آمار بیکاری 
در این اســتان بیش از ارقام مطرح شده است و 
بایستی مشکلات عدیده ازجمله مسائل مربوط 
بــه گندم کاران و ســایر مشــلکلات در حوزه 

وزارت کشاورزی پیگیری شوند.

در نشست مشترک نهادهای کارگری ایلام با مسؤولان مطرح شد:

آموزش فرهنگ بیمه اجباری کارگران به کارفرمایان
مدیرکل  اســتان ها:  گروه  سپهرغرب، 
ســازمان تأمین اجتماعی اســتان ایلام، 
با بیان اینکه بایــد فرهنگ بیمه اجباری 
داد،  آموزش  کارفرمایــان  به  را  کارگران 
گفت: از خانه کارگر انتظار داریم کارگران 
را به شکل صنفی شناسایی کرده و سازمان 

را در ارائه خدمات بهتر همراهی کند.
به مناســبت 29 آبان ماه ســالروز تصویب 
قانون کار جمهوری اســلامی ایران، نشســت 
مشترکی در محل خانه کارگر تشکیلات استان 
ایلام بین، خانه کارگر، سازمان تأمین اجتماعی 
اســتان، معاونت درمان اســتان، اداره کل کار، 
تعاون و رفاه اجتماعی استان، حزب اسلامی کار 
و کانون بازنشستگاه تأمین اجتماعی برگزار شد.
تأمین  ســازمان  مدیرکل  ملکشاهی  سهیلا 
اجتماعــی اســتان ایلام، بــا بیــان اینکه باید 
فرهنگ بیمه اجباری کارگران را به کارفرمایان 
آموزش داد و نباید کارفرمایان نگاه برده گرایانه 

به کارگر داشــته باشــند، اظهار کــرد: از خانه 
کارگر انتظار داریم کارگران را به شــکل صنفی 
شناســایی کرده و ســازمان را در ارائه خدمات 

بهتر و منصفانه تر همراهی کند.
وی افزود: ســازمان تأمین اجتماعی خود 

را موظــف بــه صیانــت از حقــوق کارگران 
دانســته و سعی دارد در اســرع وقت نسبت 
و  ادارات  ســازمان ها،  بدهــی  تســویه  بــه 
با ســازمان تأمین اجتماعی استان  شرکت ها 
اقدام کند تا حقوق کارگران و بازنشســتگان 

تأمیــن  اجتماعی به درســتی پرداخت و یا در 
موضوعات دیگر ســرمایه گذاری شود که سود 

آن عاید کارگران و بازنشستگان شود.
هدایت چراغــی دبیر اجرایــی خانه کارگر 
اســتان ایلام نیز با بیان ایــن موضوع که یکی 
از افتخــارات نظام مقدس جمهوری اســلامی 
ایــران تصویــب قانون کار به دســتور حضرت 
امام خمینــی )ره( بوده، از تمامی ســازمان ها 
و نهادهــای مرتبــط با حوزه کارگری اســتان 
خواست که در راستای هماهنگ سازی خدمات 
قــدم برداشــته و در خصوص تعییــن تکلیف 
وضعیــت قراردادهای موقت در اســتان راهکار 

مناسبی تهیه شود.
وی تصریح کرد: اســتان ایــلام نیز همراه با 
جامعه کارگری کشــور معاونت درمان سازمان 
تأمین اجتماعی را خط قرمز خود دانســته و با 
هرگونه ادغام این ســازمان با وزارت بهداشــت 

مخالفت خود را اعلام کند.

فرماندار مریوان:

دفترچه کول بری برای اهالی 7 روستای دیگر این شهرستان صادر می شود
فرماندار  اســتان ها:  گروه  سپهرغرب، 
مریــوان در بازدید از 7 روســتای بخش 
سرشــیو، گفت: برای اهالی 7 روســتای 

مریوان دفترچه کول بری صادر می شود.
محمــد شــفیعی با بیــان اینکــه به زودی 
دفترچه کول بری به 7 روســتای زویران، گله، 

دره پنبه دان، ماســیدر، گماره لنگ، کولیت و 
باغان تعلق خواهد گرفــت، تصریح کرد: 376 
خانوار ســاکن این روستا ها از دفترچه کول بری 

برخوردار خواهند شد. 
در این بازدید، جاده آسفالت روستای گماره 
لنگ افتتاح شد که برای احداث این جاده 500 

میلیون تومان هزینه شده است.
همچنین در این بازدید، کلنگ آغاز احداث 
جاده حســین آباد بــه گاران توســط فرماندار 

مریوان بر زمین زده شد.
اجرای طــرح هــادی روســتا های زویران 
و گمــاره لنــگ بااعتبار 650 میلیــون تومان، 

اختصــاص 300 میلیون تومان بــرای احداث 
مدارس باغان و گماره لنگ، افزودن 400 هکتار 
به زمین های پایاب ســد گاران در روســتا های 
ماســیدر و گماره لنگ و اختصاص 30 میلیون 
تومان برای آب رســانی روستای دره پنبه دان از 

نتایج این بازدید بود.


